

## Menighedsrådsmøde tirsdag den 21. november 2023

Til stede er: Kirsten, Mette, Marie, Tove, Simon

Britta medvirkede under punkt 2.a; konstituering

Suppleant Berit medvirkede under punkt 2.a; konstituering. Kirkeværgen Edvard deltog under mødet

Afbud: Lilli,

Vi begyndte med at synge nr. 773, hvorefter der var en kort andagt ved Simon.

Dagsorden:

### 1. Siden sidst

- a. Punkt overført fra sidste møde. Aktivitetshus i Borris (Marie kontakter Henny Skov Christensen)  
*Projektet om aktivitetshus er stadig i sin vorden. Afventer en endelig afklaring.*
- b. Punkt fra 30. maj. Demensprojekt. Mette skulle høre Tove, om hun vil være tovholder på projektet – og Simon sende oplysningerne. (Hvis skal det ind i oversigten over vores poster og opgaver)  
*Projektet er sat i værk*
- c. Punkt fra 30. maj. Blomsterlaug (Britta og Hjalti laver et oplæg til Sogneblad der præciserer, hvilke datoer vi tænker på)  
*Ingen har meldt sig. Projektet sættes i bero.*
- d. Punkt fra 30. maj. Kirkegårdsvandring. Skal vi have fastsat en dato i 2024?  
*Lokalhistorisk arkiv har ikke mulighed for at medvirke.*

### 2. Nyt fra formanden

- a. Konstituering
  - i. Valg af formand jf. § 8 stk. 1  
*Kirsten blev valgt med 5 stemmer. 1 stemme på Simon*
  - ii. Valg af næstformand jf. § 8 stk. 2  
*Lilli blev valgt med 5 stemmer. 1 stemme på Marie*
  - iii. Valg af kirkeværgen jf. § 10 stk. 1  
*Edvard blev valgt*
  - iv. Valg af kasserer jf. § 10 stk. 2  
*Mette blev valgt*
  - v. Valg af sekretær jf. § 10 stk. 4  
*Lilli blev valgt*
  - vi. Valg af kontaktperson jf. § 10 stk. 5  
*Tove blev valgt*
  - vii. Valg af bygningskyndig jf. § 10 stk. 8  
*Troels Munkgaard blev valgt*
  - viii. Valg af underskriftberettiget jf. § 10 stk. 9  
*Formand og kasserer blev valgt*
  - ix. Valg af medlemmer til det stående præstegårdsudvalg i flersognspastorater jf. § 18

*Britta og Marie blev valgt*

- x. Valg af formand for valgbestyrelsen

*Tove blev valgt*

- xi. Fastsættelse af eventuelt honorar for formand jf. § 33 og kasserer, kirkeværge og kontaktperson jf. § 10 stk. 6 (dette punkt kan vente til det første møde i funktionsperioden.)

*Der fortsættes med hidtidig praksis*

- xii. Ad. hoc. udvalg.

*Besøgstjeneste: Kirsten*

*Kirke- og kirkegårdsudvalg: Tove, Marie, Britta*

*Gudstjeneste- og aktivitetsudvalg: Lilli og Kirsten*

*Koret: Tove og Marie*

*Præstegårdsjord og Vigen: Tove og kirkeværge*

*RAMS: Britta*

*Folkekirkens Ydre missions komite: Edvard*

*Udflugt: Simon*

*Møllegårdsskoven: Britta og Simon*

*Præstebolig: Marie og Britta*

- b. Kort nyt til info:

- i. Søndagsakademi for lægmandsgudstjenester

*Orientering*

- ii. Kortlægning af grøn omstilling, online undersøgelse. Der afholdes temaaften i Sædding kirke desangående i dag.

*Orientering*

- iii. Testcenter i Borris skydeterræn

*Stiftet vil ikke gøre indsigelse til projektet*

- iv. Sogneindsamling Folkekirkens Nødhjælp, samtale med Niels Reinsøth Andersen

*Menighedsrådet har ikke resurser til projektet*

- c. Datoer for næste år.

*Møder er kl. 19 medmindre andet er nævnt*

*23/1, 12/3, 16/4, 14/5 (orienteringsmøde), 28/5, 25/6, 27/8, 17/9 (valgforsamling), 8/10, 26/11*

- d. Julekrybbe til krokodilleparken

*Sættes op i kommende weekend*

- e. En snak om - skal menighedsrådet altid spørges inden en happening/aktivitet sættes i gang? Her tænkes både præst og menighedsrådsmedlemmer

*Det tilstræbes at menighedsrådet orienteres ved nye aktiviteter. Større budgetmæssige aktiviteter skal godkendes.*

- f. Hvordan skabe rum til samtale i kirkerummet? Skal vi arbejde på at få ændret bænke under pulpitur?

*Punktet drøftet. Tages op på et senere tidspunkt.*

### 3. Nyt fra kassereren

- a. Status på økonomi. Kan strålevarmeprojektet i kirken bestilles nu eller skal der ventes til 2024, hvor pengene er bevilget. Afhængigt af prisen på fældning af risikotræer

*Projektet med strålevarme sættes i gang.*

- Fældning af risikotræer sættes i gang.*
- b. Godkendelse af kvartalsrapport for 3. kvartal (Bilag bliver lagt i Kirkeportalen)  
*Der bevilliges indkøb af trailer og pc til kirkegården.  
Der bevilliges indkøb af Logos til sognepræst.  
Projekt med luft-til-luft i graverhus sætter i gang.*
  - c. Info: Lone Marcussen får adgang til netbank, så hun kan supplere Helle  
*Orientering*
  - d. Info: Kasseeftersyn 6. november forløb planmæssigt  
*Intet at bemærke*
  - e. Bogføringsprocedure (Bilag bliver lagt i Kirkeportalen)  
*Orientering*
  - f. Ny og tilrettet regnskabsinstruks (Bilag bliver lagt i Kirkeportalen)  
*Orientering. Tilrettes og justeres. Underskrives på næste møde.  
Kirkeværge og kirke- og kulturmedarbejder skal slettes.*
4. Nyt fra præsten
- a. Kirkebil (punkt fra sidste gang)  
*Hjalti forhører om der er en, som vil stå for koordinering.  
Der samles ind til soldatermission det ene halvår og det andet halvår til soldatermissionen.*
5. Nyt fra kirkeværgen
- a. Sydportalen. Hjalti har kontaktet arkitekten, hvor står vi nu?  
*Arkitekten kikker forbi ved lejlighed.*
  - b. Fuger i kirken. Arkitekten har været i kirken den 18. oktober og vil sende besked. (Lilli har rykket arkitekten på e-mail)  
*Hjalti iværksætter arkitektens forsøg og indhenter tilbud derpå.*
6. Nyt fra kontaktpersonen  
*Tillægskontrakt til graver udfærdiget.*
7. Nyt fra sekretæren
- a. Temaaften i Skjern Kirkehus den 5. marts 2024 og Diakoni i lokalsamfundet. Nogen der vil deltage?  
*Eventuelle deltagere melder sig selv til*
  - b. Generalforsamling i Distriktsforeningen den 14. marts 2023. Nogen der vil deltage?  
*Eventuelle deltagere melder sig selv til*
8. Nyt fra udvalgene
- a. Nyt fra gudstjeneste- og aktivitetsudvalg herunder koncertudvalg
    - i. Der er en forespørgsel ude til hallen, om vi kan komme der til spisning efter pizza gudstjenester - vi afventer  
*Til pizzagudstjenesten er der hotdogs i hallen*
  - b. Valgudvalg
    - i. Hvordan skal en valgfolder for Borris se ud. Tove og Lilli kigger på Landsforeningen for menighedsråds folder og ser, om der skal tilføjes/ændres noget og tilføjer skal der stå vores navne og tlf. numre. Udkast gennemgås på mødet.

*Der skal justeres lidt i billedmaterialet inden folderen produceres. Overvejelse om, hvordan folderen skal nå ud i sognet.*

*Punktet tages op på næste møde til endelig beslutning angående folder.*

- ii. Valgworkshop for alle i Kirkehuset i Skjern den 20. februar 2024. Tilmelding senest den 10. februar 2024. Nogen der vil med?  
*Deltagere melder sig selv til.*
- c. Nyt fra præsteboligudvalg
- d. Nyt fra sognebladsudvalg
- e. Nyt fra kirke- og kirkegårdsudvalg
  - i. Opfølgning fra kirke- og kirkegårdssyn (Bilag i Kirkeportalen)  
*Udvalget undersøger pris på opdatering af kirkegårdskort*  
*Der skal budgetteres med elektrisk katafalk*
  - ii. Opfølgning/opdatering af aftale med Lokalhistorisk arkiv (Britta, Hjalti) (Bilag i Kirkeportalen)  
*Tages op på næste møde*
- f. Nyt fra udvalg for Vigen og Præstegårdsjorden
- g. Nyt fra Møllegårdsskovudvalg
  - i. Ligger der nogen planer fast nu?  
*Der er et skriv i sognebladet om uddynding af skoven.*
- h. Nyt fra folkekirkens ydre mission
- i. Nyt fra besøgstjenesten
- j. Nyt fra Borriskoret

9. Vision for Borris kirke

10. Eventuelt

Referatet er godkendt Borris den \_\_\_\_\_ 21. november 2023 \_\_\_\_\_

*Kirsten Lund Larsen*

Formand

*Karin Jørgensen*

Næstformand og sekretær *menigt medlem*

*Mette Bøndergaard*

Kasserer

*T. Madan*

Kontaktperson

*Bent W. S. Salby*

Menigt medlem

*Britta L. Sørensen*

Menigt medlem

*[Signature]*  
Præst

